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zastupitelstvo 

 

 

Zápis 

z řádného zasedání Zastupitelstva městské části Brno-Kníničky IX/3 konaného dne 

27.02.2023 od 17:30 

 

ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 

Zasedání Zastupitelstva městské části Brno-Kníničky (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno 
v 17:33 hodin starostkou Lenkou Ištvanovou („dále též jako „předsedající“).  
 
Předsedající schůze konstatovala, že zasedání bylo řádně svoláno. Současně byla informace o 
konání zasedání zveřejněna na „elektronické úřední desce“ (vyvěšená informace tvoří přílohu č. 1). 
 
Předsedající schůze dále z prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva (prezenční listina tvoří 
přílohu č. 2 tohoto zápisu) konstatovala, že přítomno je 8 členů zastupitelstva (z celkového počtu 9 
všech členů zastupitelstva), není přítomen řádně omluvený Ing. Petr Vokřál. Zastupitelstvo je tedy 
usnášeníschopné (ust. § 92 odst. 3 zákona o obcích).  
 
Starostka MČ Brno-Kníničky upozornila na skutečnost, že z jednání Zastupitelstva MČ Brno-
Kníničky bude pořízen audio záznam, který bude uložen na úřadě MČ Brno-Kníničky. Dále 
upozornila členy Zastupitelstva na povinnost ohlásit případný střet zájmu v rámci projednávání 
daného bodu. 

BOD Č. 1 - URČENÍ OVĚŘOVATELŮ ZÁPISU A ZAPISOVATELE 

Předsedající navrhla zapisovatelem Miroslavu Keprtovou a jako ověřovatele zápisu pana 
Aleše Chrastila a Ing. Václava Hrnčíře. Dále se předsedající dotázala, zda má někdo jiný návrh. 
Další návrhy nebyly vzneseny. 

Předsedající dala hlasovat o návrhu usnesení. 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo MČ Brno-Kníničky schvaluje zapisovatelem Miroslavu Keprtovou a určuje ověřovateli 

zápisu Aleše Chrastila a Ing. Václava Hrnčíře. 

Výsledek hlasování:    
Pro:  8 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Pavel Jankůj, 

Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

 

Usnesení č. 1/3/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 2 - SLOŽENÍ SLIBU ČLENY ZASTUPITELSTVA 

Předsedající v souladu s ustanovením § 69 odst. 2 zákona o obcích vyzvala Ing. Martina Pelánka 

ke složení slibu a upozornila na skutečnost, že odmítnutí složit slib nebo složit slib s výhradou má 

za následek zánik mandátu, dle § 55 zákona č. 491/2001Sb. o volbách do zastupitelstva obcí a o 

změně některých zákonů v platném znění. Vlastní složení slibu proběhlo tak, že předsedající 

přednesla text slibu stanoveného v § 69 odst. 2 zákona o obcích „Slibuji věrnost České republice. 

Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu vykonávat svědomitě, v zájmu městské části a 

jejich občanů a řídit se Ústavou a zákony České republiky.“ a vyzvala Ing. Martina Pelánka ke složení 
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slibu pronesením slova „slibuji“ a stvrzením svých slov podpisem na připravený arch (tento arch tvoří 

přílohu č. 3 tohoto zápisu). 

Následně Ing. Martin Pelánek složil slib.  

BOD Č. 3 - SCHVÁLENÍ PROGRAMU 

Předsedající seznámila přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou a informací 
zveřejněnou na úřední desce. Dále předsedající vyzvala zastupitele k návrhům na úpravu či změnu 
programu. Nikdo takový návrh neuplatnil. 

Předsedající dala hlasovat o návrhu usnesení. 

 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo MČ Brno-Kníničky schvaluje následující program zasedání: 
1) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
2) Složení slibu člena Zastupitelstva městské části Brno-Kníničky 
3) Schválení programu 
4) Návrhy, připomínky a podněty občanů 
5) Informace o ověření zápisu ze zasedání ZMČ Brno-Kníničky konaného dne 12.12.2022 
6) Aktualizace jednacího řádu 

7) Zásady pro vydávání zpravodaje 

8) Odměňování neuvolněných členů zastupitelstva a členů komisí a výborů, kteří nejsou členy 

zastupitelstva 

9) Revokace usnesení č. 5/2/2022 -  dotace z rozpočtu městské části Brno-Kníničky na rok 2023 

10) Vyjádření MČ Brno-Kníničky k novele obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna 

č. 11/2017 o nočním klidu, ve znění pozdějších vyhlášek 

11) Vyjádření MČ Brno-Kníničky k návrhu obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna, kterou 

se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 20/2001, kterou se 

vydává Statut města Brna, ve znění pozdějších vyhlášek 

12) Rozpočtová opatření 

13) Kontrola plnění úkolů a usnesení zastupitelstva 

14) Písemná zpráva starostky a místostarostů o podstatných jednáních a skutečnostech 

15) Písemná informace o přípravných řízeních pro stavby a probíhajících stavbách v kat. území 

Kníničky 

16) Informace předsedů výborů a komisí 

17) Dotazy, připomínky, podněty členů Zastupitelstva 

Výsledek hlasování:    
Pro:  8 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Pavel Jankůj, 

Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 2/3/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 4 - NÁVRHY, PŘIPOMÍNKY A PODNĚTY OBČANŮ 

Předsedající se dotázala přítomných občanů, zda mají nějaký návrh, připomínku či podnět.  

Eva Mikulová vystoupila s informacemi týkajícími se dopravní situace na ulici Ondrova. Hned na 
začátku svého vystoupení uvedla, že si je vědoma toho, že situace je velice tristní, a že problematika 
je neřešitelná. Dále zrekapitulovala dřívější jednání ve věci řešení dopravní situace na ulici Ondrova 
a upozornila na to, že i přes instalaci dopravního značení omezujícího maximální rychlost 
v zatáčkách na ulici Ondrově na 30 km, 9 z 10 řidičů toto omezení nedodržuje. Dále paní Mikulová 
uvedla, že zastupuje 7 lidí, kteří bydlí v okolí horní zatáčky a jménem nich požádala všechny 
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zastupitele, aby vyvinuli maximální úsilí, aby se dopravní značka omezující rychlost zvýraznila, 
neboť je umístěna tak, že je lehce přehlédnutelná, a aby se umístilo nové návěstí, které řidiče bude 
upozorňovat na nebezpečí. Dále ukázala fotografie jedné z havárií, která se stala v poslední době 
v horní zatáčce na ulici Ondrova. Na závěr svého vystoupení apelovala lidsky na všechny 
zastupitele, aby se situací začali zabývat a řešit ji. 

Předsedající na podnět paní Mikulové odpověděla, že zvýraznění dopravního značení řešila se 
společnostmi Brněnské komunikace a Správa a údržba silnic Jihomoravského kraje a zástupci obou 
těchto organizací ji odpověděli, že zvýraznění dopravního značení ničemu nepomůže. Stejně tak 
řešila i ulici Rekreační a dostalo se jí obdobné odpovědi. Nicméně přislíbila paní Mikulové, že se 
opětovně pokusí apelovat na tyto instituce, aby se situací začaly zabývat. Dále předsedající oslovila 
přítomného Ing. Pavla Jankůje, který zastává funkci člena krajské dopravní komise, aby se pokusil 
s věcí něco udělat. Aleš Chrastil se dotázal předsedající, jak to vypadá s instalací úsekového měření 
rychlosti. Předsedající odpověděla, že Kníničky byly původně zařazeny do pilotního projektu na 
úsekové měření. Bohužel město od tohoto projektu odstoupilo. Ing. Pavel Jankůj doporučil 
kontaktovat radního pro dopravu Jihomoravského kraje, pana Crhu. 

Paní Mikulová dále vyzvala pana Žáka, že by mohl k této problematice také něco říci. Ten 
odpověděl, že v roce 2020 mělo být realizováno zklidnění ulice Ondrovy, a že nechápe proč k tomu 
ještě nedošlo. Předsedající informovala přítomné, že důvodem, proč k dnešnímu dni nebylo 
provedeno zklidnění ulice Ondrovy je fakt, že nejdříve neměla peníze společnost Brněnské 
komunikace, následně Správa a údržba silnic Jihomoravského kraje. V současné době se celý 
projekt přepracovává kvůli opravě takřka všech inženýrských sítí v Ondrové ulici, přičemž jedním z 
důvodů odsunutí projektu je rozšíření chodníku v horní zatáčce a zúžení komunikace, tak aby bylo 
možné do chodníku umístit nové veřejné osvětlení, které dle nových pravidel Technických sítí, 
nemůže být umisťováno na soukromých pozemcích. 

Dále se paní Mikulová dotázala, v jakém stavu je stavba terasových domů ve svahu nad Kníničkami 
a zda budou dodržovány předem domluvené podmínky. Předsedající odpověděla, že jednatel 
společnosti, která stavbu má realizovat, ji informoval, že stavba začne nejdříve za rok s tím, že 
veškeré podmínky, které se zavázal splnit, splní. Navíc jsou tyto podmínky zapracovány do 
příslušného územního rozhodnutí a stavebního povolení. Tyto informace potvrdil i přítomný 
Martin Žák. 

Dále se se svým podnětem přihlásil i JUDr. Antonín Filla, který pochválil slova a podnět paní 
Mikulové. Taktéž zrekapituloval svou dřívější kandidaturu do zastupitelstva s informací týkající se 
instalace svodidel na ulici Ondrové. Následně upozornil, že obdobně nebezpečný je provoz na ulici 
Rekreační. Apeloval na využití odborných znalostí a pozic přítomného zastupitele, 
Ing. Pavla Jankůje. Zároveň nabídl v této věci svou pomoc, pokud ji bude zapotřebí. Taktéž požádal, 
aby se vedení obce zabývalo bezpečností silničního provozu ve stejném rozsahu jako se zabývá 
kulturou a zároveň aby se vynakládaly stejné finanční prostředky do silničního provozu jako se 
vynakládají na kulturu. Dále taktéž požádal, aby se vedení obce taktéž zabývalo bezpečností a 
hrozbami plynoucími z války, která se může rozšířit do České republiky. Předsedající si vzala slovo 
a pana Fillu informovala o tom, že se nezabývá pouze kulturou, ale i bezpečností silničního provozu 
jak na ulici Ondrova, tak na ulici Rekreační. Poděkovala za podněty a přislíbila ještě jednou jejich 
řešení. 

Pan Lubomír Strážnický požádal o prostor, aby si mohl postesknout nad situací okolo parku U Lva. 
Informoval přítomné o vzniku a nynější situaci v parku U Lva. Taktéž informoval o důvodech, které 
ho vedly k tomu, aby se o park začal starat. Dále informoval o tom, jakým způsobem se k němu 
zachovali někteří úředníci, a dokonce ho jedna pracovnice z parku opakovaně vyhodila.  

Předsedající panu Strážnickému oponovala, že důvodem jeho vykázání bylo to, že bezdůvodně vjel 
autem do parku v pozdních večerních hodinách v době konání ohňostrojů, kdy byl park plný lidí a 
hrozilo zranění návštěvníků. Dále pan Strážnický informoval o tom, že se v loňském roce 
představitelům obce jeho péče o park nelíbila, ať už natření lípy vápnem, četnost zalévání nebo další 
věci a že s prací v parku končí. Předsedající mu poděkovala za péči o park a vyzvala ho, aby si 
chodil do parku již jen odpočinout. Nyní má městská část šikovné údržbáře, kteří se o park budou 
starat. 
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Bc. Martin Žák velmi poděkoval panu Strážnickému za vzornou péči o park U Lva, za výsadbu mnoha 
rostlin s tím, že ho viděl nespočetněkrát při práci v parku. Upozornil, že ne vždy se všemi zásahy 
v parku ze strany pana Strážnického souhlasil, jako např. hračky pro děti, nicméně oceňuje všechno, 
co pro park U Lva udělal. Dále se dotázal, zda dostal za tu spoustu hodin práce nějakou odměnu, 
kterou v minulosti dostával. Pan Strážnický informoval, že v letošním roce nedostal ani korunu, a 
dokonce ani poděkování, což ho mrzí nejvíce. Předsedající odpověděla, že to není pravda, že 
všechny náklady, které s parkem pan Strážnický má, jsou mu propláceny. Dále uvedla, že pokud by 
se před Vánocemi zastavil i za ní, a nejen na stavební úřad, měla pro něj jako každoročně 
poděkování a odměnu nachytanou. Pan Žák navrhl ukončení tohoto bodu s tím, že by pan Strážnický 
měl dostat nějakou odměnu, s tím, že se má pan Strážnický zastavit na úřad a tam to s ním 
předsedající vyřídí. 

Předsedající ukončila projednávání tohoto bodu. 

BOD Č. 5 - INFORMACE O OVĚŘENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ ZMČ BRNO-KNÍNIČKY 

KONANÉHO DNE 12.12.2022 

Předsedající informovala zastupitele o tom, že zápisy byly řádně vyhotoveny, byly v zákonné lhůtě 
ověřeny a následně zveřejněny na stránkách městské části. Dále informovala, že k zápisům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ze strany zastupitelů. 
 
Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

BOD Č. 6 - AKTUALIZACE JEDNACÍHO ŘÁDU 

Předsedající předala slovo paní místostarostce, která měla za úkol jednací řád zaktualizovat. Ta 
uvedla, že bylo nutné některé věci opravit a dále dát jednací řád zrevidovat právníkem.  

Místostarostka se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či 
připomínky.  

Ing. Pavel Jankůj informoval zastupitele, že si jednací řád prostudoval se zaměřením na sporné body 
a konstatoval, že je jednací řád v souladu se zákonem a z jeho strany je v pořádku. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
Žádný z přítomných zastupitelů se již nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje jednací řád zastupitelstva dle přílohy. 

Výsledek hlasování:    
Pro:  8 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Pavel Jankůj, 

Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

 

Usnesení č. 3/3/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 7 - ZÁSADY PRO VYDÁVÁNÍ ZPRAVODAJE 

Předsedající předala slovo paní místostarostce, která zdůvodnila proč bylo nutné po tolika letech 
vydávání zpravodaje stanovit pravidla pro vydávání zpravodaje. Předsedající ještě uvedla, že 
pravidla byla zrevidována právníkem. Místostarostka se dotázala zastupitelů, zda mají 
k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
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Bc. Martin Žák se dotázal, z jakého důvodu bude podle čl. 8 bodu 5 elektronická verze zpravodaje 
zveřejňována až do 12ti dnů po vydání. Dle jeho názoru nic nebrání tomu, aby byla elektronická 
verze zveřejňována ihned po vydání. Doporučuje tuto dobu zkrátit. Předsedající mu odpověděla, že 
je to nejzazší termín pro zveřejnění, prakticky se to dělá tak, že na Munipolisu je zveřejňována 
elektronická verze ještě před samotným roznosem zpravodaje a na webových stránkách Kníniček 
se zveřejňuje v okamžiku, kdy městská část obdrží čistopis zpravodaje. Lenka Ištvanová navrhla 
lhůtu zkrátit na 5 dnů. Miroslava Keprtová takto krátkou lhůtu nedoporučila s ohledem na možnou 
nemoc starostky. Martin Žák v tom nevidí problém, neboť starostku zastupují 2 místostarostové. Po 
rozpravě bylo většinou odsouhlaseno upravení lhůty na 7 kalendářních dnů. 

JUDr. Antonín Filla se dotázal, zda byl tento návrh někde zveřejněn, aby se k němu měli možnost 
vyjádřit i občané Kníniček s tím, že on by měl hned několik připomínek k tomuto dokumentu. Dále 
informoval o peripetiích, které zažil, když požádal o zveřejnění 2 jeho článků s tím, že zveřejněny 
nebyly. Dále informoval o tom, že Kníničky mají krásný zpravodaj, ve kterém se zveřejňují jen 
pozitivní věci, ale dle jeho názoru je nutné zveřejňovat i články poukazující na problémy, např. 
zmiňovanou problematiku bezpečnosti silničního provozu na ulicích Ondrova a Rekreační. Miroslava 
Keprtová mu odpověděla, že jeho dva příspěvky nemohly být zveřejněny kvůli tomu, že jeden 
příspěvek byl zaslán dlouho po termínu uzávěrky s tím, že mu ona sama dala možnost zveřejnění 
v dalším čísle. Nicméně na to ji pan Filla odpověděl, že stahuje svůj příspěvek. Druhý článek 
pojednával o panu Strážnickém, který nesouhlasil se zveřejněním předloženého znění článku, proto 
nemohl být uveřejněn. 

Předsedající dále uvedla, že byla zvýšena cena za inzerci ve zpravodaji o 20 %. 

Martin Pelánek se dotázal, zda cena 1200 Kč za stránku je adekvátní, neboť mu to přijde velmi 
levné. Z tohoto důvodu se zeptal, jaká je výrobní cena jedné strany A4. Na to předsedající 
odpověděla, že určitě je cena adekvátní, a že mu pošle ceník výrobce.  

Bc. Martin Žák se přidal s tím, že se mu to taktéž nezdá, uvedl, že pokud grafik zpracuje zpravodaj 
napoprvé, je cena zpravodaje nižší, než pokud musí dělat korektury několikrát. Dále požádal o 
faktury za zpravodaj za posledních 5 let. Zároveň upozornil, že dle jeho názoru náklad na zpravodaj 
je enormní.  

Předsedající uvedla, že tyto informace nejsou správné, cena za zpravodaj se mění pouze v závislosti 
na počtu stran, a nikoliv dle počtu korektur. Přibližná cena zpravodaje je cca 16 tis. Kč za jeden 
náklad (450 ks) při počtu 16 stran zpravodaje a zvyšuje se o cca 2tis Kč za každé další dvě strany. 
Cena zpravodaje se již několik let nezměnila. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
Žádný z přítomných zastupitelů se již nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje Zásady pro vydávání zpravodaje dle přílohy.  

Výsledek hlasování:    
Pro:  8 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Pavel Jankůj, 

Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

 

Usnesení č. 4/3/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 8 - ODMĚŇOVÁNÍ NEUVOLNĚNÝCH ČLENŮ ZASTUPITELSTVA A ČLENŮ KOMISÍ A 

VÝBORŮ, KTEŘÍ NEJSOU ČLENY ZASTUPITELSTVA 

Předsedající představila bod, informovala přítomné zastupitele, že vláda schválila novelu nařízení 
vlády, která umožňuje zvýšit odměny členům zastupitelstev o 10 % s účinností od 1. 1. 2023. Po 
projednání s finančním výborem navrhuje zvýšení odměn o 10 % s účinností od 1. 3. 2023. 
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Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 

Bc. Martin Žák přepočítal činnost neuvolněných místostarostů na hodiny a konstatoval, že by měli 
pro obec pracovat cca 47 hodin měsíčně. Vzhledem k tomu že Ing. Petr Juránek vykázal za celý 
měsíc dvě jednání a Miroslava Keprtová pouze administraci akce Ukliďme Česko, což dle jeho 
názoru zabere cca 1 minutu a dále vykázali další tři společná jednání, požádal oba místostarosty, 
aby mu vysvětlily, co pro obec dělají tak, aby to mohl vysvětlovat kníničským občanům. 
Ing. Petr Juránek vysvětlil, že spoustu věcí samozřejmě nevykazují, že řeší chod úřadu, setkávají 
se starostkou, domlouvají další jednání. Dále nabídl panu Žákovi, že pokud o to má zájem bude mu 
odevzdávat obsáhlý seznam všech věcí, které v daném měsíci udělal. To pan Žák přivítal a požádal 
o to. 

Další z přítomných zastupitelů se již nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky v souladu s § 72 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o obcích 

stanoví odměnu za výkon funkce: 

− místostarosty ve výši 11.000,- Kč měsíčně 

− člena zastupitelstva a člena výboru/komise, který není členem zastupitelstva ve výši 
1.986,- Kč měsíčně 

− předsedy výboru ve výši 3.972,- Kč měsíčně 

− člena výboru/komise, který je členem zastupitelstva a předsedy komise, který není členem 
zastupitelstva ve výši 3.311,- Kč měsíčně 

Při souběhu funkcí se odměny nesčítají. 

Odměna bude poskytována od 1.3.2023. 

V případě nastoupení náhradníka na uvolněný mandát bude odměna náležet ode dne složení slibu. 
V případě personální změny v obsazení jednotlivých funkcí, tj. v případě nového zvolení do funkce 
(starosty, místostarosty, předsedy výboru, předsedy komise, člena výboru, člena komise) bude 
odměna náležet ode dne zvolení do této funkce. 

Výsledek hlasování:    
Pro:  8 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Pavel Jankůj, 

Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

 

Usnesení č. 5/3/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 9 - REVOKACE USNESENÍ Č. 5/2/2022 -  DOTACE Z ROZPOČTU MĚSTSKÉ ČÁSTI 

BRNO-KNÍNIČKY NA ROK 2023 

Před projednáváním bodu oznámila Miroslava Keprtová střet zájmů. Předsedající představila bod a 
informovala zastupitele o tom, že Finančním výborem Zastupitelstva městské části Brno-Kníničky 
byly posouzeny žádosti z hlediska formálních náležitostí a navrženy výše dotací, jejichž přehled byl 
předložen ke schválení na minulém zastupitelstvu. Nedopatřením byla u spolku SOPKa, z.s. do 
návrhu usnesení místo částky 30.000,- Kč uvedena částka 18.000,- Kč. Materiál byl s kladným 
stanoviskem projednán finančním výborem a návrhem na revokaci části usnesení č. 5/2/2022. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

  



Zápis z řádného zasedání ZMČ Brno-Kníničky IX/3 konaného dne 27.02.2023  

7 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky revokuje část usnesení č. 5/2/2022 přijaté dne 

12.12.2022 následovně:  

IČ Název Účel Částka 

22693343 "SOPKa, z.s." 
Částečná úhrada pronájmu táborové 

základny a dopravy na tábor 
18 000 Kč 

se mění na: 

IČ Název Účel Částka 

22693343 "SOPKa, z.s." 
Částečná úhrada pronájmu táborové 

základny a dopravy na tábor 
30 000 Kč 

Ostatní části usnesení zůstávají v platnosti. 

Výsledek hlasování:    
Pro:  8 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Pavel Jankůj, 

Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

 

Usnesení č. 6/3/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 10 - VYJÁDŘENÍ MČ BRNO-KNÍNIČKY K NOVELE OBECNĚ ZÁVAZNÉ VYHLÁŠKY 

STATUTÁRNÍHO MĚSTA BRNA Č. 11/2017 O NOČNÍM KLIDU, VE ZNĚNÍ POZDĚJŠÍCH 

VYHLÁŠEK 

Předsedající představila bod a vysvětlila, že se jedná vyhlášku, která je předkládaná dvakrát ročně 
s tím, že městská část Brno-Kníničky požaduje výjimku z nočního klidu pouze u dvou akcí, a to 
Pálení čarodějnic a Mladé hody. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje aktualizaci Přílohy obecně závazné vyhlášky 
statutárního města Brna č. 11/2017, o nočním klidu, ve znění pozdějších vyhlášek a stanovuje 
výjimky z doby nočního klidu pro rok 2023, a to dle níže uvedeného seznamu: 

Stanovené případy Termín v noci z–na Vymezení doby nočního 

klidu 

Určené území, na kterém je doba 

nočního klidu vymezena odlišně 

od zákonné úpravy 

Mladé hody v Kníničkách 04.07.-05.07.2023 

05.07.-06.07.2023 

06.07.-07.07.2023 

od 2:00 do 6:00 hod. 

od 2:00 do 6:00 hod. 

od 2:00 do 6:00 hod. 

území městské části Brno-

Kníničky 

Pálení čarodějnic 30.04.-01.05.2023 od 2:00 do 6:00 hod. území městské části Brno-

Kníničky 
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Odůvodnění stanovení výjimky: Navrhované akce jsou tradiční kulturní akce pořádané v MČ již řadu 
let, které svým společenským a kulturním významem přesahují hranice MČ a jsou hojně 
navštěvovány i obyvateli okolních městských částí a obcí. 

Výsledek hlasování:    
Pro:  8 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Pavel Jankůj, 

Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

 

Usnesení č. 7/3/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 11 - VYJÁDŘENÍ MČ BRNO-KNÍNIČKY K NÁVRHU OBECNĚ ZÁVAZNÉ VYHLÁŠKY 

STATUTÁRNÍHO MĚSTA BRNA, KTEROU SE MĚNÍ A DOPLŇUJE OBECNĚ ZÁVAZNÁ 

VYHLÁŠKA STATUTÁRNÍHO MĚSTA BRNA Č. 20/2001, KTEROU SE VYDÁVÁ STATUT 

MĚSTA BRNA, VE ZNĚNÍ POZDĚJŠÍCH VYHLÁŠEK 

Předsedající představila bod a informovala zastupitele o tom, že důvodová zpráva k tomuto 
materiálu je obsažena v materiálu zaslaném Magistrátem města Brna. Tento materiál byl součástí 
podkladů k tomuto bodu. 

Předsedající se dále dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či 
připomínky. Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky souhlasí s návrhem obecně závazné vyhlášky 
statutárního města Brna, kterou se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města 
Brna č. 20/2001, kterou se vydává Statut města Brna, ve znění pozdějších vyhlášek. 

Výsledek hlasování:    
Pro:  8 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Pavel Jankůj, 

Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

 

Usnesení č. 8/3/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 12 - ROZPOČTOVÁ OPATŘENÍ 

Předsedající představila bod a dotázala se přítomných zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu 
nějaké dotazy či připomínky. Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky bere na vědomí informace o provedených rozpočtových 
opatřeních v kompetenci starostky č. 12-14/2022.  

Výsledek hlasování:    
Pro:  8 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Pavel Jankůj, 

Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

 

Usnesení č. 9/3/2023 bylo schváleno. 
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BOD Č. 13 - KONTROLA PLNĚNÍ ÚKOLŮ A USNESENÍ ZASTUPITELSTVA 

Předsedající informovala zastupitele o tom, že na minulém zasedání nebyl zadán žádný úkol a 
všechna přijatá usnesení byla vypořádána. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
Žádný z přítomných zastupitelů se již nevyjádřil. 

BOD Č. 14 - PÍSEMNÁ ZPRÁVA STAROSTKY A MÍSTOSTAROSTŮ O PODSTATNÝCH 

JEDNÁNÍCH A SKUTEČNOSTECH 

Předsedající informovala, že přehled nejpodstatnějších jednání starosty a místostarostů byly 
součástí podkladů pro jednání zastupitelstva.  

Předsedající dále informovala zastupitele o tom, že obdržela žádost magistrátu k rozšíření území, 
které má ve výpůjčce společnost Lokomotiva Brno. Předsedající upřesnila, že se jedná o 
horolezecký oddíl, který má od města vypůjčen pilíř a území, které k němu bezprostředně náleží. 
Nyní žádá společnost o rozšíření výpůjčky, a to takovým způsobem, že požaduje území až ke 
komunikaci Přehradní, tedy včetně hřiště, obratiště a mobiliáře, které jsou v majetku městské části. 
Dále představila záměry spolku v předmětném území. Ty zahrnují vybudování nového parkoviště u 
komunikace Přehradní, přesunutí stojanů na kola a příležitostného využívání hřiště pro své potřeby, 
tedy v případě konání akcí na něm budou umístěny stany a auta. Starostka informovala zastupitele, 
že předmětnou problematiku již projednala s místostarosty, ale ráda by se zeptala na názor i 
ostatních zastupitelů, zda by s výpůjčkou celého území společnosti Lokomotiva Brno souhlasili. 
Aleš Chrastil se vyjádřil, že s rozšířením výpůjčky nesouhlasí, a to z toho důvodu, že již teď je celý 
pilíř ověšený reklamními cedulemi a dalšími věcmi a jako celek začíná připomínat hnusnou 
plakátovací plochu v parku U Kaple. Miroslava Keprtová se vyjádřila obdobně s tím, že jí velmi vadí 
parkování vozidel horolezců na obratišti s tím, že je to jediné možné místo, kde se mohou automobily 
otáčet. Ing. Václav Hrnčíř je stejného názoru jako ostatní a upozornil, že si na hřiště chodí hrávat 
děti, takže je využívané. Bc. Martin Žák se dotázal, proč se o tom vůbec baví, když tento pozemek 
nemá městská část vůbec svěřený. Předsedající mu odpověděla, že se dotázal městské části 
Majetkový odbor Magistrátu města Brna, zda s rozšířením výpůjčky souhlasí. Dále Martin Žák 
informoval zastupitele, že horolezci okolí pilíře vyčistili a starají se o něho. Navíc se zde konají 
mezinárodní závody v lezení. Bc. Martin Žák nevidí problém s rozšířením výpůjčky. Předsedající 
s rozšířením výpůjčky taktéž nesouhlasí a totožný názor vyslovil i Ing. Martin Pelánek, který to 
odůvodnil ponecháním kontroly nad předmětným územím. 

Dále předsedající informovala o jednání s panem náměstkem Suchým o odsvěření pozemku, na 
kterém je umístěn vrt. Vrt by měl být zrekonstruován a v budoucnu využíván pro nouzové 
zásobování města Brna pitnou vodou. 

Bc. Martin Žák se dotázal na přesazování stromů v rámci investiční akce „Jedlý park“. Předsedající 
mu odpověděla, že stromky na Dolních Loukách byly neodborně zasazeny a příliš se jim zde nedaří 
a proto budou odborně přesazeny k polní cestě vedoucí na Sokolské koupaliště a v rámci této 
investiční akce bude provedena náhradní výsadba 55 ks ovocných stromů, kterou stanovil za 
odstraněné stromy u stavby nové hasičky na přehradě na toto místo v minulosti ještě on. 
Bc. Martin Žák upozornil na to, že dříve byl s výsadbou v lokalitě kolem cesty problém, neboť si na 
výsadbu stěžovali vlastníci okolních pozemků. Taktéž upozornil na dodržování zákonných odstupů 
od sousedních pozemků. Předsedající informovala, že zákonné odstupy od sousedních pozemků 
budou dodrženy. 

Bc. Martin Žák se dále dotázal, co je myšleno řešením kontejnerového stání. Předsedající mu 
odpověděla, že společnost SAKO instaluje po Brně nová kontejnerová stání a městská část by taktéž 
ráda zrekonstruovala kontejnerové stání na ulici Rekreační.  Dále se dotázal, zda je zpevněná 
plocha povolená, neboť dříve měl s povolením problém. Předsedající mu odpověděla, že věc 
konzultovala na stavebním úřadě, a že je to v pořádku. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu ještě nějaké dotazy. Žádný 
z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 
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BOD Č. 15 - PÍSEMNÁ INFORMACE O PŘÍPRAVNÝCH ŘÍZENÍCH PRO STAVBY A 

PROBÍHAJÍCÍCH STAVBÁCH V KAT. ÚZEMÍ KNÍNIČKY 

Předsedající představila bod a dotázala se zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké 
dotazy či připomínky. Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

BOD Č. 16 - INFORMACE PŘEDSEDŮ VÝBORŮ A KOMISÍ 

Předsedající paní starostka Lenka Ištvanová předala slovo panu Ing. Pavlu Jankůjovi, jako 
předsedovi kontrolního výboru. Ten informoval o tom, že svolal kontrolní výbor na 29.03.202 v 16:00 
hod. na úřadě, s tím, že zároveň požádal o nachystání smluv a faktur za loňský rok a dále výběrová 
řízení.  

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají nějaké dotazy či připomínky. Žádný z přítomných 
zastupitelů se nevyjádřil. 

BOD Č. 17 - DOTAZY, PŘIPOMÍNKY, PODNĚTY ČLENŮ ZASTUPITELSTVA 

Předsedající informovala, že městská část má dva nové údržbáře, s jejichž odváděnou prací je 
spokojena. 

Dále předsedající informovala, že 31.7.2023 odchází paní ředitelka mateřské školy do důchodu a 
bude tedy vypsáno nové výběrové řízení. Do výběrového řízení se dle jejích informací chce přihlásit 
jedna ze stávajících paní učitelek. 

Dále informovala o tom, že chystá rekonstrukci hřiště na Dolních Loukách, neboť ho kompletně 
rozhrabali krtci. 

Nakonec předsedající pozvala přítomné na Velikonoční dílny, které se budou konat 1.4.2023 a na 
akci Ukliďme Česko, která se bude konat 22.4.2023. 

Předsedající se dotázala přítomných zastupitelů, zda má někdo dotaz, připomínku či podnět. 

Bc. Martin Žák nejdříve poděkoval za odpovědi na dotazy, které položil na poslední jednání 
zastupitelstva a za uklizení střešních tašek na ulici K Lesu.  

Dále požádal o rozklíčování odpovědi týkající se penzionů. Tedy konkretizovat, kdo platí a kdo 
neplatí. 

Bc. Martin Žák dále požádal o informaci, kolik finančních prostředků je v letošním roce na opravy 
účelových komunikací a zároveň jaký je plán oprav. Dále požádal a informaci, které komunikace se 
opravily za poslední dva roky. 

Bc. Martin Žák informoval o odpovědi, kterou dostal od městské části pan Janištin, týkající se 
rozpočtu posledního Kníničského adventu. Požádal o detailnější vyúčtování akce. 

Bc. Martin Žák opětovně požádal o parkování dodávky městské části mimo školní hřiště. 
Předsedající mu odpověděla, že je to z toho důvodu, aby zbytečně nezabírala parkovací stání a 
zároveň je to praktické při nakládání a vykládání věcí na údržbu. Bc. Martin Žák ji informoval, že 
z automobilu vytékají provozní kapaliny a na dětském hřišti jsou pak nevzhledné fleky. Předsedající 
ho požádala, aby na ulici K Bukovinám vyčistil fleky, které tam zůstaly po parkování jeho dodávky. 

Bc. Martin Žák požádal o odstranění trávy, která roste v zámkové dlažbě na školním hřišti. 

Bc. Martin Žák opětovně upozornil na nedostatečný úklid v tělocvičně s tím, že dochází pravidelně 
každý čtvrtek pro syna a dle jeho slov jsou na pánských WC jsou pavučiny a ve sprchách chumáče 
chlupů a je to tam již min 3 týdny. Požádal o řádný úklid prostor. Aleš Chrastil mu odpověděl, že do 
těchto sprch chodí každý čtvrtek a nikdy tam nic podobného neviděl. Předsedající mu odpověděla, 
že bude apelovat na paní uklízečku, aby uklízela více a lépe. 

Bc. Martin Žák dále požádal o řešení problému s obsazením šaten při extrémním provozu a velkého 
počtu bot v zádveří tělocvičny. Dále požádal o opravu ABS hrany u jedné z laviček v pánské šatně. 

Bc. Martin Žák ještě připomněl neopravený plot na školním hřišti. 
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Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu ještě nějaké dotazy či 
připomínky. Žádný z přítomných zastupitelů se již nevyjádřil. 

Předsedající konstatovala, že byly vyčerpány všechny body programu a ukončila zasedání 

zastupitelstva v 19:27 hod. 

Další zasedání zastupitelstva MČ Brno-Kníničky se bude konat dne 24.04.2023. 
 
 

V Brně dne 02.03.2023 

 

 

 

 

…………………………………….    

Lenka Ištvanová v.r. 

starostka 

 

 

 

 

…………………………………….    

Aleš Chrastil v.r. 

ověřovatel zápisu 

 

 

 

 

…………………………………….    

Ing. Václav Hrnčíř v.r. 

ověřovatel zápisu 

                                           

       

Přílohy zápisu: 

1) Zveřejněná informace o konání zasedání podle § 93 odst. 1 zákona o obcích  

2) Prezenční listina 

3) Slib člena zastupitelstva 

4) Jednací řád 

5) Zásady tvorby zpravodaje 

 

zapsala: Miroslava Keprtová 


